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Dag Alwin, 

heeft 
vandaag 

een 
aantal zaken 

voor je uitgezocht 

ter 

voorbereiding op 
vanavond. 

In 
de 

bijlage 
vind 

je 
het 

volgende: 

(geanonimiseerd)

* 

Spreekpunten: 
zoals 

afgestemd 

met 

BA, 
inc! 

inleiding 
van Maarten. Na 

je 

tekst 
heeft 

achtergrondinformatie toegevoegd. Daarbij 

staat 
antwoord 

op 
de 

vragen 
over 

de 

spreidingswet, 
waaronder 

de 
vraag 

of de minister de 
Jachthuisweg open 

kan 
houden. 

* 

Tijdlijnen: 
dit document 

geeft 
inzicht 

in 
het 

proces 
van de 

spreidingswet 
en 

in 
de informatie die de 

afgelopen 

twee 

jaar 

met 
de raad is 

gedeeld 

over 
dit 

onderwerp. 
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Spreekpunten oriënterende ronde locatieonderzoek AZC 

18 maart 2025 

Inleiding burgemeester 

• 
Als voorzitter van het college én de raad hecht ik 

er 
waarde 

aan om 
het woord tot u 

te richten. 

Het college heeft uitvoering 
gegeven aan 

de opdracht 
van 

de raad 
om 

onderzoek te 

doen naar een locatie voor een azc. Daarin is de afgelopen week veel gebeurd. 

Het college heeft onze inwoners vanaf de start willen meenemen bij de stappen die 

we zetten. 

Als volgende stap wilde het college het gesprek 
voeren 

met 
onze 

inwoners 
en 

opnieuw ruimte 
geven aan 

alle geluiden in de samenleving 
, om 

te komen tot 
een 

zorgvuldig afgewogen voorstel 
aan 

de raad. Daarover kan de raad opnieuw het debat 

in de raadzaal voeren om een besluit te nemen. 

Het college heeft iedereen ruimte willen geven om zijn/haar mening te geven. In een 

open en transparant proces vinden we dat erg belangrijk. 

Het locatieonderzoek maakte vorige week veel los in de samenleving. Het leidde tot 

heftige emoties en 
gevoelens. 

Er zijn woorden gebruikt 
waar 

het college 
een grens 

trekt 
van 

wat acceptabel 
en 

toelaatbaar is. 

En door de intensiteit en de woorden die zijn gebruikt , zijn er ook veel mensen die de 

ruimte niet gevoeld hebben om hun mening te geven en wiens stem nog niet 

gehoord is. 

Vanavond in deze raadzaal 
, 
het hart 

van 
de lokale democratie 

, 
moet 

er voor 
iedereen 

gelegenheid zijn 
om 

in vrijheid zijn of haar mening te 
geven. 

Daar is deze oriënterende ronde voor bedoeld. . . . 

Zodat de raad op 8 april een weloverwogen besluit kan nemen. 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

Inleiding Alwin 

• We staan 
aan 

de start 
van een proces 

waarin 
we een 

onderzoek doen 
naar 

de 

mogelijke locaties voor een azc vanaf maart 2026. 

We hebben vorige week gemerkt dat dit locatieonderzoek veel losmaakt in de 

samenleving. 

We hebben veel verschillende reacties gehoord. Mensen zijn ongerust 
, 
boos of 

geschrokken. We hoorden ook geluiden 
van mensen 

die vinden dat 
we 

als gemeente 

onze 
verantwoordelijkheid moeten 

nemen om 
asielzoekers 

op 
te 

vangen. Of met 

elkaar het goede gesprek willen voeren over dit beladen onderwerp. 

De reacties die we met elkaar gehoord hebben , raken ons allemaal. 

• 

• 

• 



Proces 

• De opdracht was: 

“De gemeente Hardenberg realiseert zich dat zij na 2026 een opgave 
houdt 

voor 
de 

opvang 

van 
vluchtelingen. Dat vraagt 

een 
zorgvuldig 

proces voor 
het bepalen 

van omvang , vorm en 

locatie met alle betrokken partijen. Omdat het 
om 

reguliere 
opvang 

gaat 
, 
is de gemeenteraad 

het 
orgaan 

dat hierover 
een 

besluit moet 
nemen. 

Het college bereidt 
een 

raadsvoorstel 
voor 

(beoogd voor de zomer 2024) over hoe Hardenberg daar invulling aan kan en wil geven. Het 

college onderbouwt in het voorstel welke omvang 
, 
locatie en vorm zij voor Hardenberg 

passend en verantwoord vindt. Input uit de samenleving , de dilemma’s en de afwegingen die 

gemaakt zijn 
, 
worden daarbij inzichtelijk gemaakt. Ook doet het college 

een 
procesvoorstel 

voor 
vervolggesprekken met 

en 
communicatie 

naar 
de samenleving. Dit communicatieplan 

voorziet in 
een 

gemeentebrede 
, 
vroegtijdige 

, 
periodieke 

, 
complete 

en 
consequente 

informatievoorziening. Daarbij maken we duidelijk waar ruimte is voor invloed en waar niet. 

Het beoordelen van de geschiktheid van de huidige locatie behoort tot de mogelijkheden. ” 

• We hebben deze opdracht opgepakt en zo goed mogelijk uitgevoerd. 

We hebben 
uw 

raad daarin 
op 

meerdere momenten 
meegenomen. 

TIJDLIJN VOLGT o 

Als college hebben wij eerst zelf laten onderzoeken welke plekken mogelijk geschikt 

zijn voor een azc na maart 2026. 

Dan komt er altijd een moment waarop je moet vertellen welke locaties uit dat 

onderzoek gekomen zijn 
en 

in beeld zijn. Dat moment was 
twee weken geleden 

waarop 
wij 

een 
voorstel 

naar u 
hebben gestuurd. 

Dit 
was 

ook de start 
van 

het gesprek hierover met de omwonenden 
en 

alle andere 

inwoners. 

In alle openheid hebben we verteld over de locaties die we diepgaand willen 

onderzoeken. 

We wilden ook ruimte bieden 
om vragen 

te stellen 
en zorgen of zelfs boosheid te 

uiten. 

Vanavond praat 
uw 

raad 
voor 

het eerst 
over 

dit onderwerp. 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• Als volgende stap wilden 
we 

het gesprek 
voeren 

met 
onze 

inwoners 
en 

opnieuw 

ruimte 
geven aan 

alle geluiden in de samenleving 
, om 

te komen tot 
een 

zorgvuldig 

afgewogen voorstel 
aan 

de raad. Daarover kan de raad opnieuw het debat in de 

raadzaal voeren om een besluit te nemen. 

We hebben het standpunt van de coalitie gehoord. Wij voeren hierover vanavond het 

gesprek in de raadzaal. 

• 

Locatieonderzoek 
versus 

spreidingswet 



• We volgen allemaal het nieuws over de asielwetten en het voornemen van het kabinet 

de spreidingswet in te trekken. Tot het moment van intrekking is de spreidingswet 

wet 
van 

kracht. Daarmee hebben we op 
dit moment de wettelijke taak 

om 

asielzoekers 
op 

te 
vangen. 

De wisselende signalen uit Den Haag maken het niet makkelijker. Het kabinet kondigt 

aan 
dat de spreidingswet wordt ingetrokken. Tegelijkertijd is 

er nog geen 
enkele 

sprake van en krijgen de gemeenten een taakstelling opgelegd. Die tegenstrijdigheid 

maakt het lastig voor lokaal bestuur. 

Met de 700 asielzoekers in het azc Hardenberg voldoen we nu aan de spreidingswet. 

• 

• 

• We hebben de afspraak gemaakt dat het 
azc 

maximaal 10 jaar 
op 

deze plek 
zou 

blijven. In maart 2026 zijn die 10 jaar voorbij. We houden 
ons aan 

deze afspraak met 

de buurt en onze inwoners. Daarom stellen we de raad voor het azc aan de 

Jachthuisweg in Hardenberg in maart 2026 te sluiten. 

De verwachting is dat er in december een nieuw ijkmoment is 

TIJDLIJN SPREIDINGSWET VOLGT o 

Als het 
azc aan 

de Jachthuisweg in maart 2026 sluit 
, 
voldoen 

we naar 
verwachting niet 

meer aan 
de spreidingswet. 

Door nu het locatieonderzoek uit te voeren 
, 
hebben we voldoende tijd om ons daar 

goed op voor bereiden. 

In deze raadzaal hebben 
we 

het hier begin vorig jaar al 
over 

gehad. Toen besloten we 

dat 
we onze 

verantwoordelijkheid blijven 
nemen. Maar wel 

een 
tandje minder dan 

we 

de afgelopen jaren deden. We willen ook vanaf 2026 
en 

eerlijke bijdrage leveren in de 

regio. 

• 

• 

• 

• 

De rol van uw raad 

• Daar willen we ons goed op voorbereiden. Daarom heeft uw raad ons gevraagd om 

een 
locatieonderzoek te doen. En hierover het gesprek te 

voeren 
met 

u: onze 

inwoners. Dat hebben we 
vorige week 

voor 
het eerst gedaan 

en 
dit hadden 

we 
in de 

komende maanden willen doen tijdens het diepgaand locatieonderzoek. 

En daarna opnieuw in deze raadzaal met 
u. 

Zodat 
uw 

raad met alle informatie een 
zorgvuldig afgewogen besluit kan 

nemen. 

Wanneer u er voor 
kiest dit 

proces 
niet voort te zetten 

, 
dan respecteren 

we 
dat. We 

voeren 
uit wat 

u op 
8 april besluit. 

Weet wel dat de opgave waar we met elkaar voor staan blijft. 

De opgave is breder. Zo staat het ook in het handelingskader dat u raad heeft 

vastgesteld. We hebben ook te maken met het bieden van huisvesting voor 

statushouders 
en 

Oekraïners. Die 
opgave blijft. Conform het handelingskader 

gaan 
wij 

daar onverminderd 
mee 

door. 

• 

• 

• 

• 

• 



ACHTERGRONDINFORMATIE 

Hoe werkt de spreidingswet? 

• Gemeenten hebben tot 1 juli 2025 de tijd 
om 

de opvangplekken uit het verdeelbesluit 

mogelijk te maken. Als gemeenten vanaf 1 juli 2025 niet voldoen 
aan 

die wettelijke 

taak kan 
er , 

zolang de Spreidingswet 
van 

kracht is 
, vanaf dat moment interbestuurlijk 

toezicht worden ingezet. > Hardenberg voldoet 
, 
dus 

geen 
interbestuurlijk toezicht. 

De plek moet uiterlijk 6 maanden na het verdeelbesluit beschikbaar zijn 
, 
dat is uiterlijk 

vanaf 30 juni 2025 
, 
en beschikbaar blijven tot in ieder geval 1 februari 2026. Na deze 

cyclus volgt een nieuwe cyclus die start met een capaciteitsraming vanaf 1 februari 

2026. > 
Hardenberg voldoet niet 

aan een 
nieuwe cyclus. In december 2026 volgt 

een 

verdeelbesluit 
, 
dat vraagt 

om 
realisatie 

voor 
juli 2027. 

Kan de minister 
een 

locatie aanwijzen? Ja 
, er 

geldt interbestuurlijk toezicht. Dat is 
een 

bestaand instrumenten tussen overheden 
, 
bestaande uit een interventieladder met 

zes stappen. Elke stap kost tijd. 

Is het aannemelijk dat de minister Jachthuisweg aanwijst als locatie waar het azc moet 

blijven? Nee. Want voor 
de huidige cyclus voldoet Hardenberg. Tegen de tijd dat 

interbestuurlijk toezicht 
aan 

de orde komt is het 
azc 

Jachthuisweg al opgeheven. Het 

terrein kan in 
een 

later stadium wel worden 
aangewezen , maar 

dan zijn de 

voorzieningen al verdwenen. 

Hoe ziet de interventieladder eruit? 

Signaleren: Toezichthouder signaleert mogelijke misstanden 
, 
bijvoorbeeld via 

eigen onderzoek of meldingen van 
derden. De toezichthouder besluit of er een 

vermoeden 
van 

misstand is 
en of verdere actie nodig is. 

Informatie opvragen en valideren: Bij een vermoeden van misstand kan de 

toezichthouder informatie opvragen bij het betrokken bestuursorgaan en 

besluiten of er sprake is van taakverwaarlozing. 

Actief toezicht: De toezichthouder maakt afspraken met het bestuursorgaan 
over 

acties 
en 

termijnen 
, en 

kan hulp bieden 
om 

naleving 
van 

verplichtingen te 

realiseren. 

Vooraankondiging van juridische interventie: Als er geen oplossing komt 
, 
wordt 

een 
vooraankondiging 

van 
de geplande juridische interventie 

gegeven , inclusief 

uitleg 
over 

de gevolgen 
van 

indeplaatsstelling. 

Besluit tot indeplaatsstelling: Als overleg niet tot resultaat leidt 
, 
neemt de 

toezichthouder het besluit tot indeplaatsstelling 
, 
waarbij het bestuursorgaan een 

termijn krijgt om alsnog te voldoen. 

Sanctie indeplaatsstelling: Als de termijn verstreken is en er geen actie is 

ondernomen 
, 
treedt de toezichthouder in plaats 

van 
het bestuursorgaan 

om 
de 

vereiste taken uit te 
voeren. 

• 

• 

• 

• 

1. 

2. 

3. 

4. 

5. 

6. 

Hoe ziet het diepgaand onderzoek eruit? 



• Een verdiepend onderzoek naar de 7 kansrijke locaties om vast te stellen in hoeverre 

aze geschikt zijn voor de opvang van asielzoekers 

Veel ruimte voor 
de inbreng 

van 
de omgeving en 

de kansen 
en 

problemen die zij zijn. 

Ook brengen 
we 

dilemma’s 
en 

relevante afwegingen in beeld. 

Het verdiepend onderzoek richt zich 
op 

diverse technische 
en 

ruimtelijke aspecten. 

looproutes; 

verkeersveiligheid; 

de aansluiting van water en stroom; 

flora & fauna. o 

Belangrijk onderdeel is het gesprek met omwonenden 
van 

de locaties. We willen 

ophalen wat belangrijk is. 

We verwachten dat het diepgaand onderzoek in de 
zomer 

klaar is. 

Op basis van de uitkomsten van het onderzoek naar de technische/ruimtelijke 

aspecten én de inbreng uit de gesprekken maken we (college en raad) een afweging. 

Dit leidt na de zomer tot een raadsvoorstel van het college om te komen tot een 

definitief besluit 
over 

de 
omvang , 

locatie(s) 
en vorm voor 

de 
opvang van 

asielzoekers 

in de gemeente Hardenberg. 

• 

• 

o 

o 

o 

• 

• 

• 

• 

Hoe ziet het locatieonderzoek eruit? 

• Het locatieonderzoek richt zich op een of meerdere locaties waar in totaal ongeveer 

400 plekken zijn te realiseren. Met dit aantal voldoen we aan de huidige opgave (355) 

op 
grond 

van 
de spreidingswet 

en 
houden 

we 
rekening met 

een 
groei 

van 
dit aantal. 

Ook leveren 
we 

met dit aantal 
een 

eerlijke bijdrage in de regio IJsselland. 

Het onderzoek bestaat uit 
een 

globaal onderzoek 
en een 

diepgaand onderzoek. 

In het globaal onderzoek beoordelen we locaties globaal op geschiktheid binnen een 

aantal kaders. 

Het globaal onderzoek is vooral een technische beoordeling 
, 
om te bepalen of ze 

kansrijk 
genoeg 

zijn 
om 

verder te onderzoeken. 

De uitkomst 
van 

dit locatieonderzoek leidt 
nog 

niet tot 
een 

besluit 
over of , waar en 

hoe 
we vanaf maart 2026 asielzoekers 

opvangen. 

Dit is een tussenstap om van globaal naar diepgaand onderzoek te gaan. 

Pas als de resultaten 
van 

het diepgaand onderzoek 
er 

zijn 
, 
kan de gemeenteraad 

een 

besluit 
nemen over 

de 
omvang , 

de 
vorm en 

locatie/locaties. 

Een onderzoeksbureau (SAB) voerde het locatieonderzoek 
voor ons 

uit. 

Het bureau heeft mogelijke locaties bekeken: locaties die zijn aangeboden door 

particulieren 
, bedrijfslocaties die te huur of te koop staan 

, 
locaties die we zelf in 

eigendom hebben. 

Bij het beoordelen 
van 

de locaties is 
naar 

de meerdere punten gekeken. 

Is de locatie groot genoeg? 

Is de locatie beschikbaar vanaf 2026? 

Is het opvangen van asielzoekers passend te maken in het omgevingsplan? 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

o 

o 

o 



o Is de locatie bereikbaar met de fiets/auto/lopend zonder grote aanpassingen? 

Ligt de locatie binnen 5 kilometer afstand van een supermarkt (zodat de 

asielzoekers binnen 
een uur 

lopend bij de supermarkt is) 

Is op maximaal 25 , 
kilometer afstand een 

OV-halte aanwezig? 

o 

o 

Uitkomsten globaal locatieonderzoek 

• Uit het globaal locatieonderzoek komen veel locaties 
naar voren. 

Het college van B&W stelt de raad nu voor om 7 locaties diepgaand te onderzoeken. 

Lang niet alle locaties gaan dus mee naar het vervolg. We stellen de raad voor om de 

volgende locaties af te laten vallen: 

Het huidige azc aan 
de Jachthuisweg 

, 
want afspraak = afspraak 

Locaties 
waar we op 

dit moment Oekraïners 
opvangen 

Locaties 
waar 

plannen zijn 
voor 

woningbouw/bedrijventerreinen/maatschappelijke initiatieven 

Locaties die kleiner zijn dan 2. 400 vierkante meter: 

• 

o 

o 

o 

o 

Het college heeft de bestuurlijke keuze gemaakt om op basis hiervan 7 locaties 

(eigendom 
van 

de gemeente) te laten afvallen. 

• Er blijven nog 7 locaties 
over 

die wat het college betreft diepgaand onderzocht 

kunnen worden. 

Door zo’n ruim aantal locaties mee te nemen 
, 
houdt de gemeenteraad 

keuzemogelijkheden. 

De verwachting is wel dat tijdens het diepgaand onderzoek 
nog een 

aantal locaties 

afvalt. Maar ook dan blijven 
er 

hopelijk 
nog 

voldoende locaties 
over 

zodat de 

gemeenteraad 
een 

goede afweging kan maken. 

• 

• 

7 locaties diepgaand te onderzoeken 

Het college van B&W stelt de gemeenteraad voor om de volgende locaties diepgaand te 

onderzoeken. 

- 
Dedemsvaart 

– 
Oude Zuidwolderstraat (de oude gemeentewerf) (50 tot 400 

asielzoekers) 

Dedemsvaart 
– Sponturfwijk (tussen de Mulderij en 

de Strooiendorp) (50 tot 400 

asielzoekers) 

Hardenberg 
– 
hoek Rheezerweg-Twenteweg (50 tot 100 asielzoekers) 

Hardenberg 
– 
Nieuwe Burgerkampweg (tussen de Radewijkerbeek en de Klinkerweg) 

(50 tot 400 asielzoekers) 

Bruchterveld 
– 
Kuilenweg (naast het Veldpad) (50 tot 400 asielzoekers) 

Hoogenweg – 
Hardenbergerveldweg I (vlakbij de Emtenbroekerdijk) (50 tot 400 

asielzoekers) 

- 

- 

- 

- 

- 



- Hoogenweg – Hardenbergerveldweg II (tussen de Lageweg en de Hoogenweg) (50 

tot 400 asielzoekers) 



Tijdlijnen 

azc 

Tijdlijn spreidingswet 

  

31 

januari 

2024 

Capaciteitsraming verdeling asielzoekers, taakstelling Hardenberg: 

355 
asielzoekers, 

waarvan amv: 30 

  

Februari 
— 

December 

2024 

Proces 

verdeling opgave 

in 

regio 

IJsselland onder 

leiding 

van 

provincie   

20 december 2024 Verdeelbesluit 

Overijssel, taakstelling Hardenberg 

700 
asielzoekers 

(conform 
huidig azc) 
  

1 

juli 

2025 
Plekken, 

aangewezen 

door verdeel 
besluit, 

moeten 

operationeel 

zijn 
  

1 
februari 

2026 Nieuwe 

capaciteitsraming 
op 

basis 
waarvan 

provincie 

in 

overleg 

treedt 

Dit kan inhouden dat 

gemeenten 

nieuwe 

opvanglocaties 

moeten 

creëren of 

aanpassen 

om 
voldoende ruimte te bieden 

voor 
de 

asielzoekers die 

volgens 

de 

spreidingswet toegewezen 

worden. 

  

Februari 
— 

December 

2024 

Proces 

verdeling opgave 

in 

regio 

IJsselland onder 

leiding 

van 

provincie   

December 2026 Nieuw verdeelbesluit 

  

1 

juli 

2027     Plekken, 
aangewezen 

door verdeel 
besluit, 

moeten 

operationeel   zijn. 

Start eventueel 

interbestuurlijk 

toezicht. 

  

Tijdlijn 

Locatie onderzoek 

  

14 

september 

2023 
Raadsinformatiebrief 

programma Vluchtelingen 

en 

Migratie 

Planning Handelingskader 
en 

stand 
van 

zaken 

opgaven.   

11 oktober 2023 

    

Vastelling 

in 

college: programmaplan Vluchtelingen 
en 

Migratie 

e 
Het 

college 

zet een 

programma op 

om de 

opvang 

en 

integratie 
van 

vluchtelingen 
en 

migranten 

te 

coördineren, 

met 
de 

nadruk 

op 

het bieden 
van 

passende huisvesting 
en 

deelname aan de 

samenleving. 

e 
Het 

programma beoogt 

structurele 

sturing 

en coördinatie 

van 

activiteiten, 
en richt zich 

zowel 
op reguliere 

als 

projectmatige 

werkzaamheden in de 

gemeente. 

e 
De visie van 

de 
gemeente 

is 

gericht op 

een 
duurzame 

en 

humane 

opvang, 

met nadruk 

op integratie 

door 
werk, 

onderwijs 
en 

taalonderwijs, 
en 

het 

oplossen 
van 

juridische 

en 

organisatorische 

obstakels. 

e 

Er 
wordt 

een 

tijdelijk 
programma 

van 
drie 

jaar opgezet, 

met 

jaarlijkse 
evaluaties en een 

stuurgroep 

die 

bestuurlijke 

afstemming 
en 

prioritering verzorgt. 

e 

Het 

programma 

wordt 

geleid 

door de wethouder 
van 

Opkoers.nu, 

met de 

burgemeester 

en 

portefeuillehouder 

Wonen & RO als 

belangrijke 

leden van de 

stuurgroep, 

waarbij 

de 

ambtelijk opdrachtgever Ns 
(geanonimiseerd)     



14 november 2023 Presentatie Raadsinformatieavond 

De relevante opgaven en handelingskader besproken. 

Geamendeerd handelingskader wordt 
aangenomen: 

16 januari 2024 

“De gemeente Hardenberg realiseert zich dat zij na 2026 een 

opgave 
houdt 

voor 
de 

opvang van 
vluchtelingen. Dat vraagt 

een 

zorgvuldig proces voor het bepalen van omvang 
, 
vorm en locatie 

met alle betrokken partijen. Omdat het 
om 

reguliere 
opvang gaat , 

is de gemeenteraad het 
orgaan 

dat hierover 
een 

besluit moet 

nemen. Het college bereidt een raadsvoorstel voor (beoogd voor 

de 
zomer 2024) over hoe Hardenberg daar invulling 

aan 
kan 

en 
wil 

geven. 
Het college onderbouwt in het voorstel welke 

omvang , 

locatie en vorm zij voor Hardenberg passend en verantwoord vindt. 

Input uit de samenleving 
, 
de dilemma’s 

en 
de afwegingen die 

gemaakt zijn 
, 
worden daarbij inzichtelijk gemaakt. Ook doet het 

college een procesvoorstel voor vervolggesprekken met en 

communicatie 
naar 

de samenleving. Dit communicatieplan voorziet 

in een gemeentebrede 
, 
vroegtijdige 

, 
periodieke 

, 
complete en 

consequente informatievoorziening. Daarbij maken 
we 

duidelijk 

waar 
ruimte is 

voor 
invloed 

en waar 
niet. Het beoordelen 

van 
de 

geschiktheid van de huidige locatie behoort tot de mogelijkheden. ” 

Raadsbrief Proces locatieonderzoek azc: Informatie over het proces 

We kijken zelf welke locaties geschikt zijn 
en 

beoordelen 

locaties die worden aangeboden 
op 

mogelijke geschiktheid. 

We voeren een globale beoordeling uit van deze locaties op 

basis 
van vooraf opgestelde kaders (daarover later in deze 

brief). We verwerken de uitkomsten in 
een 

rapportage. Deze 

rapportage geeft inzicht in kansrijke locaties. Dat kan één 

locatie zijn 
, maar 

kan ook 
om 

meerdere locaties 
gaan. 

Het college neemt een besluit om de raad een voorstel te 

doen over het vervolg op basis van de uitkomsten van het 

globale locatieonderzoek. Daarin vraagt het college 
aan uw 

raad om verdiepend onderzoek te doen naar de kansrijke 

locatie(s). Omdat dit 
een 

openbaar collegebesluit 
en 

raadsvoorstel is 
, nemen we 

de volgende stappen binnen 24 

uur na het collegebesluit: besluit college met betrekking tot 

raadsvoorstel; 

informeren raad (mondeling); 

informeren direct omwonenden kansrijke locaties 

(persoonlijk); 

informeren plaatselijk belang kansrijke locaties 

(persoonlijk); 

informeren omgeving kansrijke locaties (brief); 

daarna brede communicatie 
over 

de kansrijke locaties 

via de gemeentelijke kanalen 
en pers. 

Na besluitvorming door de gemeenteraad over het 

vervolgproces vindt 
een 

verdiepend onderzoek plaats 
naar 

22 mei 2024 

1. 

2. 

3. 

• 

• 

• 

• 

• 

4. 



de kansrijke locaties 
, in nauwe afstemming en 

direct 

persoonlijk contact met betrokkenen (waaronder 

omwonenden en bewoners). 

Op basis 
van 

dit onderzoek legt het college de raad 
een 

voorstel 
voor definitieve besluitvorming 

voor over 
de keuze 

voor een locatie/locaties 
, 
vorm en omvang na 1 maart 2026. 

Dan zal opnieuw communicatie plaatsvinden in dezelfde 

volgorde. 

5. 

De ervaring leert dat de locatiekeuze 
voor 

de 
opvang van 

vluchtelingen gevoelig ligt. Er zijn voor- en tegenstanders en 

mensen die neutraal zijn. Bij opvang in de directe leefomgeving 

spelen verschillende 
zorgen en 

ideeën 
een 

rol. Het college is zich 

zeer bewust van zijn bestuurlijke verantwoordelijkheid om te 

zorgen 
dat de last 

van 
de besluitvorming niet 

meer 
dan nodig 

op 

de gemeenschap moet drukken. De ruimte 
voor 

invloed is in de 

fase van besluitvorming met betrekking tot de locatiekeuze daarom 

beperkt tot het in algemene zin inbrengen 
van 

ervaringen 
, 

behoeften , 
zorgen en ideeën. De weging is in deze fase nadrukkelijk 

een bestuurlijke en politieke verantwoordelijkheid. 

25 juni 2024 Beantwoording 
vragen DOEN'22 & VVD 

Betreft aanpak overlast , veiligheid en samenstelling huidige azc 

• Inspanningen om overlast te verminderen: Het COA heeft 

een speciaal team opgezet voor het aanpakken van overlast 
, 

bestaande uit woonbegeleiders 
en een 

overlast-regisseur. Er 

is ook samenwerking met politie en andere ketenpartners 

via het lokaal overlastoverleg. Daarnaast wordt er 
gewerkt 

aan 
persoonlijke ontwikkelingsplannen 

voor 
bewoners. 

Spoor 2 opvang: De opvang van niet-kwetsbare 

asielzoekers in " Spoor 2 " is 
per 31 december 2021 gestopt 

, 

en er zijn geen nieuwe locaties voor versoberde opvang 

gevonden. De meeste asielzoekers uit Spoor 2 worden nu in 

Ter Apel opgevangen 
, 
en momenteel zijn er geen bewoners 

uit deze doelgroep in het AZC van Hardenberg. 

Beveiliging 
van 

het AZC: De motie 
over 

de beveiliging 

wordt uitgevoerd 
, 
met extra beveiliging en het inzetten van 

straatcoaches. Het aantal incidenten is in de eerste helft van 

2023 gestegen 
, maar 

overlastmeldingen vanuit de 

gemeenschap zijn afgenomen. 

Maatschappelijke omstandigheden 
en 

besluiten: Het 

college stelt dat de opvang van asielzoekers een 

maatschappelijke verantwoordelijkheid is en dat 

Hardenberg zijn aandeel wil 
nemen 

in de 
opvang. Ze willen 

• 

• 

• 



voorbereid zijn op 
de situatie na 2026 , wanneer 

het wettelijk 

kader mogelijk verandert. Dit zorgt voor onzekerheid 
, 
maar 

het college kiest ervoor om alvast met locatieonderzoek te 

starten. 

Toekomstige locatiekeuze: Het college is bezig met 
een 

locatieonderzoek en bespreekt mogelijke locaties 
, inclusief 

de huidige locatie 
aan 

de Jachthuisweg. Er wordt rekening 

gehouden met eerdere afspraken met omwonenden 
, maar 

het Handelingskader biedt ruimte voor nieuwe keuzes. 

• 

Juli 2024 Beantwoording 
vragen VVD , 

Doen’22 
, 
OpKoers.Nu 

, 
CDA 

en 

ChristenUnie. 

Betreft vragen over communicatie met COA en handelingskader 

1. Gesprekken met het COA na 2026 

Het college is momenteel niet in gesprek met het COA 

over asielopvang na 2026. De bewering van het COA dat 

Hardenberg in gesprek is over het verlengen van de 

vergunning is onjuist. Het college werkt aan een voorstel 

voor een mogelijke opvanglocatie na 2026 
, 
maar heeft 

de uitspraken van het COA hierover afgewezen. 

Verhouding met het amendement van de raad 

Het COA's bewering dat Hardenberg " hoe dan ook " 

vluchtelingen blijft opvangen , is onjuist en staat in 

contrast met het amendement van de raad 
, 
dat alleen 

opvang na 2026 mogelijk maakt als maatschappelijke 

omstandigheden dit rechtvaardigen. De raad heeft 

duidelijk gemaakt dat eventuele aanvullende 

maatregelen zorgvuldig afgewogen moeten worden. 

Verschil in uitgangspunten voor opvang na 2026 

Het college is voorstander van een evenredige verdeling 

van opvangcapaciteit in Nederland , maar benadrukt dat 

het de verantwoordelijkheid van de raad is om te 

besluiten over opvang in Hardenberg na 2026. Er wordt 

ook rekening gehouden met mogelijke nieuwe wetgeving 

zoals de Asielcrisiswet 
, 
die het wettelijk kader kan 

beïnvloeden. 

Afwijking van het geamendeerde handelingskader 

Het college werkt binnen het huidige wettelijk kader en 

de raad neemt uiteindelijk de beslissing over eventuele 

opvang. Het locatieonderzoek is gestart 
, 
maar het 

college is ontevreden over de onjuiste uitspraken van het 

COA. Als de spreidingswet wordt ingetrokken , kan de 

2. 

3. 

4. 



raad besluiten geen opvang te bieden of aanvullende 

maatregelen te nemen. 

De antwoorden benadrukken dat de gemeente zorgvuldig bezig 

is met de voorbereiding voor opvang na 2026 , met inachtneming 

van de wetgeving en de rol van de gemeenteraad. 

Augustus 2024 Oproep aan bewoners om locaties voor te dragen 

3 september 2024 Presentatie Raadsinformatieavond: 

Uitleg 
over 

het 
proces van 

het globaal onderzoek 
, 
het 

programma 

van Eisen en het op te leveren rapport. Tijdens deze presentatie is 

benoemd dat 
we 

meerdere locaties openbaar 
gaan 

onderzoeken. 

Raadsbrief Voortgang locatie AZC: Verbreding onderzoek 19 november 2024 

Het college van Hardenberg voert een locatieonderzoek uit naar de 

opvang van 
asielzoekers 

na 2026 en informeert de raad 
over 

de 

aangepaste planning. Uit het onderzoek kwamen te weinig locaties 

naar voren om aan de raad voor te leggen. Het doel is om in het 

eerste kwartaal 
van 

2025 
een 

raadsvoorstel 
voor 

te leggen 
over 

het 

programma van eisen en de te onderzoeken locaties. Het college 

benadrukt dat zorgvuldigheid boven snelheid wordt gesteld 
, en na 

een 
eerste zoekslag wordt het onderzoek verbreed. 

Er is begrip 
voor 

de 
zorgen van 

omwonenden 
van 

het huidige AZC , 

waarvan sommige toezeggingen over de locatie zijn geschonden 
, 

wat het vertrouwen heeft aangetast. Het onderzoek wordt volledig 

gefinancierd door het Rijk 
, en 

de gemeente werkt 
samen 

met het 

COA om mogelijke oplossingen te vinden indien het proces 

vertraging oploopt. 

Presentatie globaal locatie onderzoek in het college 11 februari 2025 

Hier zijn de locaties gepresenteerd die onderzocht zijn 
, inclusief 

particuliere locaties die uit het onderzoek zijn gehaald. 

Besluit collegevoorstel: Mogelijke locaties 
azc voor 

diepgaand 

onderzoek. 

24 februari 2025 

Het college heeft hier besloten 
om 6 gemeentelijke locaties uit het 

onderzoek voor te stellen aan de raad. Het college voegde ook nog 

een 7de locatie toe (Nieuwe Burgerkampweg). 

Ook besloot het college om de eigenaren van een aantal 

particuliere locaties te benaderen met de 
vraag of zij betrokken 

wilden worden bij het diepgaande onderzoek. 



Het college besloot tot geheimhouding 
voor 

particuliere locaties 

die niet meegaan naar het diepgaande onderzoek. 

Informeren gemeenteraad over 
locatie onderzoek. 25 februari 2025 

De gemeenteraad heeft deze avond 
een presentatie gekregen van 

wethouder Mussche. Hierbij is het 
proces 

besproken 
, 
de locaties die 

door het college worden voorgesteld om diepgaande te 

onderzoeken 
en 

hoe de communicatie naar 
de inwoners zal 

verlopen. 

Informeren particuliere eigenaren 
en 

overweging deelname 

diepgaand onderzoek 

Alleen gemeentelijke eigendommen gaan door naar diepgaand 

onderzoek 

Informeren direct omwonenden (aan de deur) 
, informeren 

buurt (brief straal 1 km) 
, informeren alle inwoners (via 

reguliere kanalen) 

Informatieavonden locaties Hardenberg en Dedemsvaart 

26 februari – 3 maart 

2025 

5 maart – 7 maart 

2025 

10 maart & 13 maart 

2025 

18 maart 2025 

8 april 2025 

Oriënterende raad 

Besluitvormende raad 


